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PROTOKÓŁ Nr 24/20 

z obrad XXIV Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie zwołanej w trybie nadzwyczajnym  

w kadencji 2018-2023 odbytej w dniu 15 września 2020 r. w godzinach od 10:10 do 11:00  

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Rajgrodzie 

W posiedzeniu wzięli udział: załącznik lista Radnych Rady Miejskiej w Rajgrodzie, 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Ireneusz Gliniecki – Burmistrz Rajgrodu  

2. Joanna Andruk – Skarbnik 

3. Załącznik lista gości na posiedzeniu XXIV Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad.   

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Podjęcie uchwał w sprawach:  

a) zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2020. 

4. Wnioski i oświadczenia radnych.  

5. Sprawy różne.  

6. Zamknięcie obrad.  

Ad. 1. Otwarcie obrad. 

Obrady otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie - Marek Bućko, powitał 

wszystkich uczestników obrad oraz gości. Stwierdził na podstawie listy obecności 

prawomocność obrad. Podczas obrad sesji na 15 radnych obecnych było 11 radnych. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż przed samą sesją wpłynęło do niego pismo od „MAJ” 

S.C. Aneta Moczydłowska, Józef Szahidewicz. Przewodniczący przedstawił zebranym 

wystąpienie w sprawie ochrony dobrego imienia, informacja o nieprawidłowościach przy 

wyborze oferenta na dożywianie dzieci w Gminie Rajgród 2020 r. Autor pisma poprosił o 

umożliwienie wystąpienia na nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w dniu 15 września 2020 r. 

Przewodniczący Rady zaproponował, aby umożliwić wystąpienie na najbliższej sesji w dniu 

29 września o godz. 12.00. Przewodniczący uzasadnił, iż obecna sesja zwołana jest w trybie 

nadzwyczajnym i brakuje na niej kierowników jednostek. Dodał, iż w tej sprawie niezbędna 
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jest Kierownik OPS. Przewodniczący poprosił radnych o przegłosowanie przeniesienia tego 

pisma i dyskusji na ten temat na najbliższą sesję, która odbędzie się 29 o godz. 12.00..  

Radny Król poinformował, iż nie wpłynął wniosek o zmianę porządku obrad, co zamyka temat. 

Dodał, iż sprawa powinna zostać przedstawiona i przedyskutowana na komisjach wspólnych.  

Głos zabrał Józef Szahidewicz – autor pisma. Poinformował, iż przełożenie rozmowy na ko-

lejną sesję spowoduje na pewno przygotowanie się do rozmowy jemu, jak i jego oponentom. 

Dodał, iż uważa, że przełożenie dyskusji na kolejną sesję nie odniesie takiego samego skutku, 

jaki stałby się w dniu dzisiejszej sesji.  

Przewodniczący Rady przypomniał, iż przetargiem na dożywianie dzieci w Gminie Rajgród 

zajmowała się Kierownik OPS, która nie jest obecna na dzisiejszych obradach i nie ma możli-

wości, aby na nie dotarła. Propozycją Przewodniczącego Rady jest, aby przełożyć sprawę na 

kolejną sesję. 

Głos zabrał Burmistrz. Poprosił o zarządzenie przegłosowania wniosku zaproponowanego 

przez Przewodniczącego Rady. Dodał, iż nie ma mowy o żadnych oponentach. Poinformował, 

iż sprawa jest przejrzysta. Burmistrz dodał, iż nie można mówić o kimś pod nieobecność tej 

osoby. Dodał, iż jakby rada rozmawiała na temat Kierownika OPS, było by to pewnego sensu 

nadużycie.  

Radny Wierzbicki zapytał, czy przedstawionym pismem nie powinna zająć się Komisja Skarg 

Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Przewodniczący Rady, poinformował, iż pismo wpłynęło dokładnie 10 minut przed sesją na 

jego ręce.  

Przewodniczący RM poddał wniosek za przeniesieniem tego pisma i dyskusji na ten temat na 

najbliższą sesję, która odbędzie się 29 o godz. 12.00. 

  Lp.            Nazwisko i imię Jak głosował 

  1. 

  

Bućko Marek Głosował ZA 

  2. 

 

Cebelińska Ewa Głosował ZA 

  3. Chyliński Paweł 

 

Nie głosował 

  4. 

 

Graczewska Anna Głosował ZA 

  5. 

 

Gryczan Magdalena Głosował ZA 

  6. Kaliszewski Jacek Nie głosował 
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  7. 

 

Karwowski Mariusz Nie głosował 

  8. 

 

Król Stanisław Głosował ZA 

  9. 

 

Kuczyński Bogusław Głosował ZA 

  10. 

 

Matysiewicz Jarosław Głosował ZA 

  11. 

 

Nietupski Adam Nie głosował 

  12. 

 

Rejkiewicz Jolanta Głosował ZA 

  13. 

 

Wierzbicki Mirosław Głosował PRZECIW 

  14. 

 

Wołyniec Waldemar Głosował ZA 

  15.   

 

Zapert Krzysztof Głosował ZA 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie większością głosów (jeden 

głos przeciw) zadecydowała, aby przełożyć rozpatrzenie pisma Pana Józefa Szahidewicza na 

najbliższą sesję.  

Przewodniczący Rady Miejskiej zaprosił Pana Szahidewicza na Sesję Rady Miejskiej w dniu 

29 września o godz. 12:00. 

Ad. 2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący przedstawił zebranym porządek obrad.  

Radny Wierzbicki poinformował, iż za późno został zawiadomiony o terminie sesji oraz 

materiały trafiły do radnych dzień przed samą sesją. Radny zastanowił się, czy sesja jest 

prawomocna. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż informacja o sesji została udostępniona na stronie 

urzędu, jak i na dysku radnych w piątek. Uzasadnił, iż jest to sesja zwołana w trybie 

nadzwyczajnym.  

Przewodniczący ze względu na zepsuty system do głosowania zarządził głosowanie imienne. 

 

  Lp.            Nazwisko i imię Jak głosował 

  1. 

  

Bućko Marek Głosował ZA 

  2. 

 

Cebelińska Ewa Głosował ZA 
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  3. Chyliński Paweł 

 

Nie głosował 

  4. 

 

Graczewska Anna Głosował ZA 

  5. 

 

Gryczan Magdalena Głosował ZA 

  6. 

 

Kaliszewski Jacek Nie głosował 

  7. 

 

Karwowski Mariusz Nie głosował 

  8. 

 

Król Stanisław Głosował ZA 

  9. 

 

Kuczyński Bogusław Głosował ZA 

  10. 

 

Matysiewicz Jarosław Głosował ZA 

  11. 

 

Nietupski Adam Nie głosował 

  12. 

 

Rejkiewicz Jolanta Głosował ZA 

  13. 

 

Wierzbicki Mirosław Głosował ZA 

  14. 

 

Wołyniec Waldemar Głosował ZA 

  15.   

 

Zapert Krzysztof Głosował ZA 

 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła  

porządek obrad XXIV Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

 

Ad. 3. Podjęcie uchwał w sprawach: 
 

a) zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2020 

Głos zabrała Skarbnik- Joanna Andruk. Po stronie planu wydatków i dochodów wprowadza się 

następujące zmiany:  

1. Dokonuje  się  zwiększenia  planu  po  stronie  wydatków  z przeznaczeniem  na  nabycie  

nieruchomości, położonej w miejscowości Rybczyzna, oznaczonej nr geodezyjnym 32/2, w 

związku z przysługującym Gminie Rajgród prawem pierwokupu. Rozdział 70005. Kwota 

62.000zł.  

2. Dokonuje  się  zmniejszenia  planu  po  stronie  wydatków.  Rozdział  90095.  Kwota  

62.000zł.  Dotyczy zadania  inwestycyjnego  pn.  „Instalacja  OZE  na  terenie  przyległym do  
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stacji  uzdatniania  wody  w Rajgrodzie”.   Zmiana  wynika  z oszczędności  w projekcie, tj.  

wykonawca  za  montaż  instalacji  fotowoltaicznej  zaoferował  cenę  niższą  niż  wynikała  z 

kosztorysu inwestorskiego.  

3. Dokonuje  się  zmian  w paragrafach  rozdziału  75075 w związku  z zaistniałymi  bieżącymi  

potrzebami. Zwiększa się paragraf 4170, zmniejsza 4300. Kwota 1.000,00zł.  

4. Dokonuje  się  przesunięcia  w rozdziale  75056 dotyczącym  wydatków  na  spis  rolny  

z paragrafów 4010, 4110, 4120 na paragrafy 3020, 3040.  

Głos zabrał Burmistrz. Odniósł się do punktu 1 objaśnień do zmian. Poinformował, iż 11 sierp-

nia br. kancelaria  notarialna w Białymstoku poinformowała gminę o zamiarze podpisania aktu 

notarialnego dot. działki znajdującej się w Rybczyźnie. Na tą działkę gmina miała prawo pier-

wokupu. Po sprawdzeniu okazało się, że powyższa działka sąsiaduje z gminną działką. Obie 

działki mają porównywalną powierzchnię około 769 m. Jeżeli gmina kupi działkę, utworzy 

dzięki temu atrakcyjną działkę o powierzchni 1500 m, co tym samym da możliwość stworzenia 

na niej czegoś konstruktywnego w przyszłości. Dodał, iż Rybczyzna jest miejscowością tury-

styczną, w przyszłości są różne pomysły na tą działkę m. in. stworzenie miejsca na handel pro-

duktem lokalnym.  

Radny Wierzbicki zapytał po jakiej cenie za metr gmina kupi powyższą działkę.  

Burmistrz odpowiedział, iż jest to 78 zł za metr.  

Radny Wierzbicki zapytał, czy może dostać możliwość wglądu do księgi wieczystej tej działki. 

Radny zastanawia się, czy działka nie jest obciążona hipoteką. 

Radny Król poinformował, iż cena jest zawarta w akcie notarialnym. Dodał, co da Radnemu 

Wierzbickiemu sprawdzenie tej księgi. 

Burmistrz poinformował, iż trzeba trzymać się pewnych procedur. Decyzja rady polegać ma na 

tym, aby przenieść pewne środki na zakup tej działki. Decyzja o zakupie działki jest decyzją 

Burmistrza. Dodał, iż sprawdził księgi wieczyste. Poinformował, iż radni nie głosują nad decy-

zją o zakupie, ale o przeniesieniu środków.  

Radny Wierzbicki zapytał, czy jako radni nie mają prawa zadecydować, czy gmina wyda pie-

niądze, czy nie. Upewnił się, czy zgadzając się na przeniesienie środków na zakup działki, au-

tomatycznie jest to zgoda na jej zakup. Zapytał, dlaczego w tej sprawie zwołana jest sesja nad-

zwyczajna, skoro 29 września jest sesja zwołana w trybie normalnym. 
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Przewodniczący Rady wyjaśnił, iż jest sporządzony wstępny akt notarialny, a gmina ma prawo 

pierwokupu.  

Burmistrz poinformował, iż gmina od daty otrzymania pisma z kancelarii notarialnej, ma mie-

siąc czasu, aby zająć stanowisko. Dodał, iż ostatni termin podpisania aktu notarialnego mija 18 

września. Poinformował, iż jest to główny powód zwołania sesji w trybie nadzwyczajnym. Bur-

mistrz zapytał, czy jest to jakiś problem, że chce powiększyć majątek gminy i tym samym po-

szerzyć działkę będącą własnością gminy. Zapytał, czy radni uważają obrady sesji zwołanej w 

trybie nadzwyczajnym za zmarnowany czas. 

Radny Zapert poinformował, iż może to dobrze, że Radny Wierzbicki chce skontrolować 

sprawę, ale powinien doprowadzić do tego, aby to Burmistrz jako organ wykonawczy dopilno-

wał wszystkich spraw i sprawdził dokładnie księgi wieczyste tej działki. Dodał, iż w jego oce-

nie zakup działki, to bardzo dobry pomysł. Gmina nie posiada za dużo terenów przyległych do 

miejscowości. Poparł pomysł zakupu działki. Dodał, iż uważa, że Burmistrz podjął dobrą de-

cyzję i myśli o gminie przyszłościowo.  

Radny Wierzbicki poinformował, iż jego zdaniem nie jest to dobre rozwiązanie. Uzasadnił, iż 

człowiek chce kupić tą działkę skoro sporządzony jest już akt notarialny. Dodał, iż taka osoba 

by płaciła na rzecz gminy podatki. Dodał, iż mówienie o planach na przyszłość dotyczących tej 

działki nic mu nie mówi. Radny Wierzbicki poinformował, iż rozmawiał z sołtysem Rybczy-

zny, który był bardzo zdziwiony, że coś takiego ma miejsce.  

Radny Król odniósł się do zarzutu Radnego Wierzbickiego o późnym przesłaniu informacji na 

sesję zwołaną w trybie nadzwyczajnym. Poinformował, iż chyba sesja była zwołana w odpo-

wiednim terminie, skoro Radny Wierzbicki zdążył spotkać się z sołtysem i rozmawiać na temat 

zakupu działki. Dodał, iż Radny Wierzbicki jest bardzo dobrze poinformowany o przyczynie 

zwołania sesji. Radny Król poinformował, iż logiczny jest fakt, iż jak jest możliwość kupienia 

sąsiedniej działki to trzeba ją kupić. Dodał, iż jego zdaniem pieniądze na zakup działki nie będą 

wyrzucone w błoto. Dodał, iż rada podejmuje decyzję, a Burmistrz jest organem wykonaw-

czym, który musi wszystko dopilnować i wykonać decyzję rady.  

Burmistrz poinformował, iż tylko Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Rajgrodzie może kon-

trolować pracę burmistrza. Dodał, iż Radny Wierzbicki nie jest w tej komisji i zgodnie z prze-

pisami nie ma prawa do skontrolowania burmistrza. 

Przewodniczący zapytał radnych czy mają jeszcze jakieś pytania do przedstawionego projektu 

uchwały. Więcej pytań nie wniesiono.  
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Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XXIV/153/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie 

z dnia 15 września 2020 w sprawie zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2020. 

Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

  Lp.            Nazwisko i imię Jak głosował 

  1. 

  

Bućko Marek Głosował ZA 

  2. 

 

Cebelińska Ewa Głosował ZA 

  3. Chyliński Paweł 

 

Nie głosował 

  4. 

 

Graczewska Anna Głosował ZA 

  5. 

 

Gryczan Magdalena Głosował ZA 

  6. 

 

Kaliszewski Jacek Nie głosował 

  7. 

 

Karwowski Mariusz Nie głosował 

  8. 

 

Król Stanisław Głosował ZA 

  9. 

 

Kuczyński Bogusław Głosował ZA 

  10. 

 

Matysiewicz Jarosław Głosował ZA 

  11. 

 

Nietupski Adam Nie głosował 

  12. 

 

Rejkiewicz Jolanta Głosował ZA 

  13. 

 

Wierzbicki Mirosław Głosował PRZECIW 

  14. 

 

Wołyniec Waldemar Głosował ZA 

  15.   

 

Zapert Krzysztof Głosował ZA 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie większością głosów (jeden 

głos wstrzymujący) przyjęła Uchwałę Nr XXIV/153/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 15 

września 2020 w sprawie zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2020. 

Ad. 4. Wnioski i oświadczenia radnych. 
 

Radny Matysiewicz zapytał, czy jest już przeprowadzany Powszechny Spis Rolny. Zapytał, kto 

z pracowników urzędu jest za to odpowiedzialny, oraz czy w urzędzie jest udostępniony 

komputer dla rolnika, który chciałby dokonać samospisu. Radny Matysiewicz zapytał również 

Skarbnik czy zapis w uchwale „przebudować świetlicę w Biebrzy” jest prawidłowy, czy pojawił 
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się jakiś błąd. 

Skarbnik poinformowała, iż chodzi o przygotowanie dokumentacji i może wkradł się błąd. 

Dodała, iż ten zapis musi skonsultować z kierownikiem Referatu Inwestycji i Rozwoju. 

Podziękowała za czujność.  

Skarbnik odpowiedziała na pytanie Radnego Matysiewicza. Poinformowała, iż w urzędzie do 

PSR jest powołana komisja w składzie m.in. Anna Rutkowska, Hubert Matysiewicz. Od 1 do 

30 września w urzędzie jest przygotowane stanowisko komputerowe, na którym rolnik może 

dokonać samospisu. Skarbnik dodała, iż z otrzymanych informacji, nie było chętnych osób do 

skorzystania z tego stanowiska komputerowego. Skarbnik dodała, iż powołanych jest na terenie 

gminy dwóch rachmistrzów spisowych, którzy zaczną swoją pracę od 1 października.  

Radny Matysiewicz dodał, iż dobrze by było, aby informacje o spisie pojawiały się na stronie 

gminy. 

Głos zabrał Hubert Matysiewicz członek gminnej komisji do spisu rolnego. Poinformował, iż 

zgodnie z zaleceniami GUS w urzędzie przygotowano stanowisko do samospisu. Zaznaczył iż 

rolnik może przyjść i skorzystać z komputera, ale nikt z pracowników urzędu nie ma prawa mu 

w tym pomagać. Stanowisko jest czynne w godzinach pracy urzędu. 

 

Ad. 5. Sprawy różne. 

 

Radny Bućko poinformował, iż jako Przewodniczący Rady zwołuje każdą sesję i zna przebieg 

i powód zwołania obrad. Poprosił Radnego Wierzbickiego, aby kierował się z pytaniami i 

wątpliwościami dot. sesji do niego, a nie zaczynał temat na obradach sesji, ponieważ nie jest to 

właściwy czas i miejsce. Dodał, iż jeżeli chodzi o sołtysa wsi Rybczyzna, to mógł on zasięgnąć 

informacji u radnego ze swojego okręgu.  

Radny Wierzbicki poprosił o podanie podstawy prawnej do powyższej wypowiedzi. 

Radny Król poinformował, iż jest to okręg Radnego Zaperta i źle to wygląda jak radny z innego 

okręgu wchodzi w czyjeś kompetencje.  

Radny SWP Jacek Piorunek wyjaśnił, iż podstawa prawna wychodzi z ustawy o samorządzie 

gminnym oraz statutu gminy. To Przewodniczący Rady kieruje obradami sesji i dba o porządek 

obrad.  

Burmistrz uzupełnił wypowiedź przedmówcy. Poinformował, iż podstawa prawna wywodzi się 

z ustawy o samorządzie gminnym. Dodał, iż Przewodniczący Rady wykonuje swoje 

podstawowe obowiązki i zadania. Poinformował, iż wszyscy uczestnicy obrad powinni słuchać 

zaleceń przewodniczącego.  

 

Burmistrz wrócił do tematu przebudowy drogi powiatowej w Rydzewie. Przypomniał o 

przetargu ogłoszonym przez Powiat Grajewski, który nie pozwolił na wyłonienie wykonawcy. 

Przypomniał, iż gmina skierowała pismo do Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego o wydłużenie 
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terminów i poprawę specyfikacji. Uspokoił zebranych, iż Wojewoda Podlaski przychylnie 

odniósł się do prośby. Termin inwestycji został wydłużony do końca lipca 2022 r.  

 

Burmistrz poinformował o  Rządowym Funduszu Inwestycji Lokalnych. Dodał, iż w jak 

najszybszym czasie gmina powinna się zastanowić jakie inwestycje zgłosić do tego funduszu. 

Poinformował, iż postara się na najbliższe komisje przygotować jakieś propozycje inwestycji.  

 

Burmistrz poinformował, iż gmina jest już po pierwszych rozmowach z dyrektorem oddziału  

GDAK w Białymstoku. Gmina chce poprawić stan bezpieczeństwa uczestników ruchu 

drogowego głównie pieszych w Rajgrodzie. Burmistrz chce, aby w Rajgrodzie stworzyć 

aktywne przejścia dla pieszych – na chwilę obecną trzy przejścia. Chodzi o sygnalizację 

świetlną, inne oznakowanie. Burmistrz poinformował, iż na ten temat również będzie chciał 

rozmawiać na komisjach. Dodał, iż gminie zależało na zamontowaniu fotoradarów, jednak nie 

ma na to zgody. Generalna Dyrekcja tematu sama również nie podjęła, ale jako partner wspólnie 

z gminą owszem. Dodał, iż jest zgoda na współfinansowanie – na chwilę obecną zgoda ustna. 

Dokładne informacje Burmistrz przekaże radnym na komisjach.  

 

Radny Zapert zaproponował, aby wystąpić do województwa z prośbą nie o fotoradar, ale 

telebim wyświetlający prędkość pojazdu i pokazujący koszt mandatu za przekroczenie tej 

prędkości.  

Burmistrz wyjaśnił, iż jeżeli chodzi o panel, będzie to całkowity koszt gminy. Poinformował, 

iż generalna dyrekcja dróg koszty przejść dla pieszych może partycypować. Zdaniem 

Burmistrza aktywne przejścia dla pieszych spowolnią ruch w Rajgrodzie. Burmistrz dodał, iż 

sprawdzi koszt montażu panelu. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż 29 września planowany jest termin komisji wspólnych 

i sesji. Komisje godz. 9.00, sesja godz. 12.00. Poprosił Przewodniczącą Komisji Oświaty i 

Spraw Społecznych – Magdalenę Gryczan o poprowadzenie najbliższych komisji.  

Ad. 6. Zamknięcie Obrad. 

Po wyczerpaniu porządku obrad o godz. 11:00 Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął obrady 

XXIV Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie zwołanej w trybie nadzwyczajnym. 

 

 

Protokołowała 

Natalia Pogorzelska 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

Marek Bućko 

 

 


